



Yves LEVANT

**Accounting and Finance
Lille**

CV

Biography:

Dr. Yves Levant is a Dedicated Professor of Accounting and Management Control. He is the Director of the MS program in Auditing Management Control and Information Systems at Lille and Head of the Cost Accounting course and Budget Simulation seminars. He is a member of the Laboratoire Univ Lille Nord de France, LEM CNRS 8179/, LSMRC and also a lecturer and qualified thesis supervisor at the University of Lille 2.

Skills & Interests

Teaching Skills

Cost Accounting
Management Accounting

Research Skills

Management Accounting
Cost Accounting
Accounting Education

Languages

English

Expertise

Cost Accounting

International Interests

North Africa

Citizenship

France

Qualification

Academically Qualified

Academic Degrees

Agrégation de l'enseignement supérieur University of Pau, Pau, France, Concours National, 2012
HDR University of Lille, Lille, France, Habilitation à Diriger des Recherches, 2008
Other Université des Sciences et Technologies de Lille 1., Deug de sociologie., 1999
Doctorat University of Lille, Lille, France, Doctorat ès Sciences de Gestion, 1998
Maitrise Université de Droit et Santé de Lille 2, Lille, France, Maîtrise en Droit Privé (Master in Private Law and Health), 1991
Master Institut d'Administration des Entreprises, Lille, France, Diplôme d'Etudes Approfondies en Science de Gestion, 1990
Master Institut d'Administration des Entreprises, Lille, France, Diplôme d'Etudes Supérieures Spécialisées, CAAE, 1987
Master Institut d'Administration des Entreprises, Lille, France, Diplôme d'Etudes Comptables Supérieur DECS, 1984

Work Experience

Professor, University of Pau (September, 2012 - Present), Pau, France.
Visiting professor, Université de Laval (2010 - Present), Laval, Canada.
Visiting professor, Polyfinance (2010 - Present), Casablanca, Morocco.
Professor, SKEMA Business School (1997 - Present), Lille, France.
Director MS/MSC Audit Contrôle de Gestion et Systèmes d'Information, Skema Business School (1991 - Present), Lille, France.
Lecturer, Université de Lille 2 (2010 - 2012), Lille, France.
Lecturer, Université des Sciences et Technologies de Lille 1 (USTL) (2002 - 2010), Lille, France.
Visiting Professor, University of Technology de Sydney -UTS (2003 - 2006), Sydney, Australia.
Lecturer, Paris XI University (2000 - 2002), Paris, France.
Coordonnateur des enseignements de gestion, University: Lille 1, « E.U.D.I.L » (1997 - 2001), Lille, France.
Agrégé du secondaire, Co-responsable d'un B.T.S, Lycée Jean MOULIN (1991 - 1997), Roubaix, France.
lecturer, SKEMA Business School (1990 - 1997), Lille, France.
Cadre au ministère de la Défense., Ministère de la Défense. (1981 - 1991), Paris, France.

INTELLECTUAL CONTRIBUTIONS

Articles in Journals

Bessire, D., Levant, Y., & Nikitin, M. (2015). L'institutionnalisation de la recherche comptable et de l'Association Francophone de Comptabilité : un processus fragile. *Comptabilité Contrôle Audit*, 2 (21), 97-127.

Levant, Y., Rahli, D., & de la Villarmois, O. (2015). Pour une analyse renouvelée de la rentabilité des ventes de l'entreprise. *Revue Marocaine de Contrôle de Gestion* (5), 101-112.

Levant, Y., Laumonier, A., Perromat, M., & Alphonse, P. (2014). Fiscalité et valorisation des marques. *Revue du Financier*, 26, 55-61.

Levant, Y. & Sandu, R. (2014). Expertise technique et compétences génériques dans la formation des futurs professionnels du chiffre. *Revue Finance et Gestion de la DFCG* (332), 41.

Levant, Y., Chamard, C., Faivre, P., & Philippe, J. (2014). Valeurs et forme coopératives : un moyen différent d'associer capital et travail et de récompenser les talents ? *Revue Française de Gestion* (269-270), 83-92.

Levant, Y. & Zimnovitch, H. (2013). L'imputation des charges indirectes en France de 1914 aux années 1950 : l'évolution vers la simplicité. *Comptabilité Contrôle Audit*, 19 (2), 13-39.

- Levant, Y. & Zimnovitch, H. (2013). Contemporary evolutions in costing methods: Understanding these trends through the use of equivalence methods in France. *Accounting History*, 18 (1), 51-75.
- Levant, Y., Berland, N., & Zelinschi, D. (2013). Les motivations au découplage, au-delà de la seule quête de légitimité ; L'exemple de l'introduction de l'IFRS 8. *Finance Contrôle Stratégie*, 16 (3).
- Levant, Y., Chamard, C., Faivre, P., & Philippe, J. (2012). La forme coopérative est-elle adaptée au jeune créateur d'entreprise ? *Revue PROJECTIS*, 2 (12), 85-96.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2012). Can cost and financial accounting be fully re-integrated? The role of the French state in the separation of accounting systems and the failed attempt of the système croisé to re-integrate them. *Accounting History*, 17 (3-4), 437-461.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2012). Can management and financial accounting be fully re-integrated? The role of the French state in the separation of accounting systems and the failed attempt of the système croisé to re-integrate them. *Accounting History*, 17 (3-4), 437-461.
- Levant, Y. & Dardouni, K. (2012). Microcrédit ; L'expérience du Maroc. *Echanges* (301), 39-41.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2011). La règle selon Bedaux. *Bulletin historique et scientifique de l'Auvergne*, CXII/1 (788-789), 9-25.
- LEVANT, Y. & DE LA VILLARMOIS, O. (2011). From Adoption to use of a management control tool: case study evidence of a costind method. *Journal of Applied Accounting Research*, 12 (3), 234-260.
- Levant, Y., Mundy, J., & de la Villarmois, O. (2011). Guest Editorial. *Journal of Applied Accounting Research*.
- Levant, Y. & Berland, N. (2011). L'IFRS 8: Une application en trompe l'oeil. *Revue Echanges*.
- Levant, Y. & Villarmois, O. (2011). La mise en place et l'utilisation d'une méthode d'évaluation des coûts (la méthode UVA): une comparaison de deux enquêtes en France en 2001 et 2009. *Revue Marocaine de Contrôle de Gestion*.
- LEVANT, Y., GERVAIS, M., & DUCROCQ, C. (2010). Le Time-Driven Activity-Based Costing (TDABC): un premier bilan au travers d'une étude de cas longitudinale. *Finance Contrôle Stratégie*, 13 (1), 125-155.
- LEVANT, Y., GERVAIS, M., & DUCROCQ, C. (2010). Time-Driven Activity-Based Costing (TDABC): an initial appraisal through a longitudinal case study. *Journal of Applied Management Accounting Research*.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2009). Simplified Customer Profitability Evaluation: The Equivalence-Based Method. *Cost Management*, 24 (4), 28-34.
- LEVANT, Y. & Nikitin, M. (2009). Charles Eugène Bedaux, (1886-1944): cost killer' or Utopian Socialist? *Accounting, Business and Financial History*, 19 (2), 167-188.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2009). Introduction. *Accounting, Business and Financial History*, 19 (2), 69-74.
- LEVANT, Y., Everaert, P., Bruggeman, W., & Saens, G. (2008). Cost modeling in logistics using time-driven ABC: Experiences from a wholesaler. *International Journal of Physical Distribution & Logistics Management*, 38 (3), 172-191.
- Levant, Y., Benavent, C., & Villarmois, O. (2008). La gestion stratégique des coûts : proposition d'un cadre d'analyse. *Revue Française de Comptabilité* (414), 28-32.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2008). A new way to improve measurement in product costing. *Revue Sciences de Gestion-Management Sciences*.
- LEVANT, Y., Alcouffe, S., & Berland, N. (2008). Actor-networks and the diffusion of management accounting innovations: A comparative study. *Management Accounting Research*.
- LEVANT, Y., Alcouffe, S., & Berland, N. (2008). Succès' et échec' d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget. *Revue Française de Gestion*.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2007). Comment garantir l'homogénéité globale de la méthode UVA ? Deux études de cas. *Finance Contrôle Stratégie*.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2007). Le Time-Driven ABC : la simplification de l'évaluation des coûts par le recours aux équivalents : un essai de positionnement. *Finance Contrôle Stratégie*.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2007). Une évolution de l'ABC : le Time-Driven ABC. *Revue Française de Comptabilité*.

- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2005). La mise en place et l'utilisation d'une méthode d'évaluation des coûts : le cas de la méthode UVA. *Finance Contrôle Stratégie*.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2004). Georges Perrin and the GP cost calculation method: the story of a failure. *Accounting, Business and Financial History*.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2003). A propos des Livres commentaires du Professeur Mevellec (mai, 2002) et de l'article du professeur Meyssonier (mai, 2003). *Comptabilité Contrôle Audit*.
- LEVANT, Y., Alcouffe, S., & Berland, N. (2003). Les facteurs de diffusion des innovations managériales en comptabilité et contrôle de gestion : une étude comparative. *Comptabilité Contrôle Audit*, 7-26.
- LEVANT, Y. & Beelde, I. (2002). Les différences comptables entre la Belgique et la France et leur impact sur la valorisation boursière des sociétés Belges et Françaises sur les places de Bruxelles et Paris. *Comptabilité Contrôle Audit*.
- LEVANT, Y., Chabanas, C., Fievez, J., & Zaya, R. (2002). Savoir évaluer la rentabilité de 10 000 produits. *Revue Fiduciaire Comptable*.
- LEVANT, Y., Chabanas, C., Fievez, J., & Zaya, R. (2001). La méthode UVA : analyser la rentabilité de chaque vente. *Revue Fiduciaire Comptable*.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2001). Origine et développement d'une méthode de calcul des coûts : la méthode des Unités de Valeur Ajoutée. *Comptabilité Contrôle Audit*.
- LEVANT, Y. (2000). Typologie des systèmes de contrôle organisationnel et performance des opérations d'acquisition. *Comptabilité Contrôle Audit*.
- LEVANT, Y. (1998). Comment intégrer avec succès une filiale récemment acquise ? *Revue Echanges de la D.F.C.G.*
- LEVANT, Y. (1998). Fusions/acquisitions : comment intégrer avec succès une filiale récemment acquise. *Gazette du Nord Pas de Calais*.
- LEVANT, Y. (1995). Peut-on faire de la prévention avec les entreprises en difficulté ? *Revue Française de Gestion*.

Books, Monographs, Compilations, Manuals

- Levant, Y., Malleret, V., & de la Villarmois, O. (2015). *Revisiting 30 Years of SMA Literature: What Can We Say, Think and Do?* Cahier de Recherches :HEC Paris Research Paper.
- Levant, Y., Zimnovitch, H., & Sandu, R. (2013). *Histoire et comptabilité - Mélanges en l'honneur du Professeur Yannick Lemarchand* l'Harmattan.
- Levant, Y. & Ducrocq, C. (2012). *Contrôle de Gestion, Comptabilité, Stratégie - Mélanges en l'honneur du Professeur Michel Gervais* Economica.
- Gervais, M., de la Villarmois, O., & Levant, Y. (2012). *La Méthode UVA* Economica.
- Levant, Y. & de la Villarmois, O. (2011). *French Accounting History: New Contributions* Routledge.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2006). *The implementation of a new cost analysis method: the case of the GP method* Cahier de Recherches de l'I.A.E. de LILLE.
- LEVANT, Y. (1992). *Peut-on réformer la gestion des entreprises par décret ? Un bilan d'application du volet prévisionnel de la Loi du 1er mars 1984 dans les PME sous forme de société* Cahier de Recherches n°92/4 de l'I.A.E. de LILLE.

Chapters, Cases, Readings, Supplements

- Levant, Y. & Nikitin, M. (2013). Trois consultants (1915-1950) et leur prospérité: que nous ont-ils appris?. *Mélanges en l'honneur de Yannick Lemarchand*. l'Harmattan.
- de la Villarmois, O., Levant, Y., & Zimnovitch, H. (2012). Evaluation de coûts complets: un compromis entre précision et complexité. *Contrôle de Gestion, Comptabilité, Stratégie - Mélanges en l'honneur du Professeur Michel Gervais*. Economica.
- LEVANT, Y. (2010). TDABC, Contrôle de gestion et IFRS. In Press, *Contrôle de gestion*. Pearson Education.

- LEVANT, Y., Berland, N., & Simon, F. (2010). Méthodes UVA et TDABC. In Press, *Contrôle de gestion, enjeux et état de l'art; Connaître les problématiques du Contrôle de Gestion à l'aube du XXIème siècle*. Eyrolles/DFCG.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2010). Les conditions de la fiabilité des coûts dans la méthode UVA : simulation et études de cas. *La comptabilité de gestion par les méthodes d'équivalence. Quel avenir ?*, Economica, collection.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2010). La mise en place et l'utilisation de la méthode UVA : les résultats de deux enquêtes en France en 2001 et 2009. In Press, *La comptabilité de gestion par les méthodes d'équivalence. Quel avenir ?*, Economica, collection.
- LEVANT, Y. & Ducrocq, C. (2010). Le Time-Driven Activity-Based Costing (TDABC): un premier bilan au travers d'une étude de cas longitudinale. In Press, *La comptabilité de gestion par les méthodes d'équivalence. Quel avenir ?*, Economica, collection.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2010). L'histoire contemporaine des méthodes d'équivalence en France. In Press, *La comptabilité de gestion par les méthodes d'équivalence. Quel avenir ?*, Economica, collection.
- Levant, Y. & Zimnovitch, H. (2010). Un nouvel éclairage de l'évolution des méthodes de calcul de coûts. L'apport par l'histoire des méthodes d'équivalence en France entre 1880 et 1960. *Histoire des Entreprises du Transport - Evolutions Comptables et Managériales* (pp. 195-229). l'Harmattan.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2005). Charles Eugène Bedaux. *Les grand auteurs en organisation*. Colombelles, EMS.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2005). Georges Perrin : la Méthode GP. *Les grand auteurs en organisation*. Colombelles, EMS.
- LEVANT, Y. & Nikitin, M. (2005). De l'atelier à l'utopie. Consultants et projets de société dans la tourmente (1930-1944). *L'entreprise le chiffre et le droit*. imprimerie de l'Université de Bordeaux.

Conference Presentations

- Levant, Y., Berland, N., & Joannides, J. (2015, July). *Beyond Window Dressing: competing institutional logics and decoupling; The case of IFRS 8*. 11th IPA Conference, Stockholm, Sweden.
- Levant, Y., Malleret, V., & de la Villarmois, O. (2015, April). *Revisiting 30 Years of SMA Literature: What Can We Say, Think and Do?* European Accounting Association, Glasgow, Scotland.
- Levant, Y. & Sandu, R. (2015, April). *Business simulation as an active learning activity for developing soft skills*. European Accounting Association, Glasgow, Scotland.
- Levant, Y. & Maziane, L. (2015, March). *The Pirate Republic of Salé (1627-1668): a critical discussion of alternative organization models*. 20èmes Journées d'histoire du Management et des organisations, Lille, France.
- Levant, Y., Gervais, M., Lutzen, H., & Zelinschi, D. (2014, November). *SOCOMORE Inc.: The use of equivalence costing methods: an original alternative to traditional full-cost methods*. 12th World Congress of Accounting Educators and Researchers, Florence, Italy.
- Levant, Y., Coulmont, M., & Sandu, R. (2014, November). *Business simulations as an active learning activity for developing soft skills*. 12th World Congress of Accounting Educators and Researchers, Florence, Italy.
- Levant, Y., Maziane, L., & Sandu, R. (2014, August). *The Pirate Republic of Salé (1627-1668): a critical discussion of alternative organization models*. 18th Annual Congress of the European Business History Association, Utrecht, Netherlands.
- Levant, Y., Maziane, L., & Sandu, R. (2014, June). *Crisis of capitalism and the search for alternative models. The Pirate Republic of Salé (1627-1668): a critical analysis*. ABH Conference, Newcastle, United Kingdom.
- Levant, Y. (2014, May). *Rhetorics and the Fate of Budgeting*. European Accounting Association, Tallin, Estonia.
- Levant, Y. (2014, May). *Beyond window dressing: good reason for decoupling*. European Accounting Association, Tallin, Estonia.
- Levant, Y., Bessire, D., & Nikitin, M. (2014, May). *L'institutionnalisation de la recherche comptable en France: un processus à l'issue incertaine*. 35ème Congrès de l'AFC, Lille, France.

- Levant, Y., de la Villarmois, O., Fievez, J., Kolakowski, L., & Fossou, G. (2014, March). *Pour une analyse renouvelée de la rentabilité des ventes*. 2ème Congrès en Sciences de Gestion du Consortium pour le Management de la Recherche Fondamentale et Appliquée en Afrique au Sud du Sahara, Libreville, Gabon.
- Levant, Y., Bessire, D., & Nikitin, M. (2014, March). *L'institutionnalisation de la recherche comptable en France: un processus à l'issue incertaine*. XIXèmes Journées d'Histoire du Management et des Organisations, Marne-la-Vallée, France.
- Levant, Y. (2014, March). *Pour une analyse renouvelée de la rentabilité des ventes*. Congrès COMREFAS, Libreville, Gabon.
- Levant, Y. & Zimnovitch, H. (2013, December). *Les Relais ; entre gestion et solidarité*. 1ère Journée de Recherche Internationale « Gestion des Entreprises Sociales et Solidaires » (GESS), Marne-La-Vallée, France.
- Levant, Y. & Zimnovitch, H. (2013, September). *New light on the development of costing methods via a history of equivalence methods in France between 1880 and 1960*. The seventh Accounting History International Conference "Innovation in accounting thought and practice", Séville, Spain.
- Levant, Y., Berland, N., & Zelinschi, D. (2013, June). *Everything must change, so nothing changes : IFRS 8 for nothing ?* APIRA, Kobé, Japan.
- Levant, Y., Degroote, D., & Lutzen, H. (2013, January). *Case: Northern Brickworks - Briqueterie Du Nord (BDN)*. Management Accounting Section Research and Case Conference, New-Orleans, United States of America.
- Levant, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2012). *Rhetoric and the fate of budgeting*. Interdisciplinary Perspectives on Accounting Conference, Cardiff, Great Britain.
- Levant, Y. (2012). *Cost accounting simulations: Impacts on the development of skills and group-work*. EAA Annual Congress, Ljubijana, Slovakia.
- Levant, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2012). *Motivations for Decoupling - the case of first application of IFRS 8*. Interdisciplinary Perspectives on Accounting Conference, Cardiff, Great Britain.
- Levant, Y., Chamard, C., & Faivre, P. (2012, December). *Valeurs et forme coopératives : un moyen différent d'associer capital et travail et de récompenser les talents ? L'exemple de l'incitation au choix de la forme Scop pour le créateur d'entreprise*. Workshop : « Les coopératives, des entreprises pour un monde meilleur ? », Grenoble Ecole de Management, Grenoble, France.
- Levant, Y., Chamard, C., Faivre, P., & Philippe, J. (2012, November). *Valeurs et forme coopératives : un moyen différent d'associer capital et travail et de récompenser les talents ? L'exemple de l'incitation au choix de la forme Scop pour le créateur d'entreprise*. XVIIIèmes Journées de PROJECTICS : « La crise dans tous ses états : les valeurs coopératives peuvent-elles relever le défi ? », Biarritz, France.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2012, October). *Trois consultants (1915-1950) et leur postérité : que nous ont-ils appris ?* Journées en l'honneur du Professeur Yannick Lemarchand, Université de Paris XI, Paris, France.
- Levant, Y. & Zimnovitch, H. (2012, May). *L'imputation des charges indirectes en France de 1914 aux années 1950 : l'évolution vers la simplicité*. 33ème Congrès de l'Association Francophone de Comptabilité, Grenoble, France.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2012, March). *L'imputation des charges indirectes en France de 1914 aux années 1950 : l'évolution vers la simplicité*. 17èmes Journées d'Histoire de la Comptabilité et du Management, Toulouse, France.
- Levant, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2011). *Rhetoric and the fate of budgeting*. Critical Perspectives on Accounting Congress, Clearwater, Florida.
- LEVANT, Y. (2011). *Simulation en management: impact sur le développement des compétences et le travail en équipe*. 54ème Congrès de l'Association des sciences administratives du Canada, Montréal, Canada.
- LEVANT, Y. (2011). *Rhetoric and the fate of budgeting*. Accounting & Finance Association of Australia and New Zealand (AFAANZ) Conference, Darwin, Australia.
- LEVANT, Y. (2011). *Rhetoric and the fate of budgeting*. 32ème congrès de l'Association Francophone de Comptabilité, Montpellier, France.

- LEVANT, Y. (2011, November). *Rhetoric and the fate of budgeting*. International Accounting Conference; Accounting Renaissance, Venice, Italy.
- LEVANT, Y. & COULMONT, M. (2011, October). *Simulation en management: impact sur le développement des compétences et le travail en équipe*. 41ème Conférence de l'Atlantic School of Business, Charlottetown, Canada.
- Levant, Y. (2011, August). *The Private Republic of Salé (1627-1668)*. 15th Annual Conference of the European Business History Association, Athens, Greece.
- LEVANT, Y. (2011, July). *Rhetoric and the fate of budgeting*. Critical Perspectives on Accounting Congress, USA, Florida.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2011, May). *Can management and financial accounting be fully re-integrated? The example of the French système croisé*. 34th Annual Congress of the European Accounting Association, Rome, Italy.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2011, May). *Can management and financial accounting be fully re-integrated? The example of the French système croisé*. 32ème Congrès de l'Association Francophone de Comptabilité, Montpellier, France.
- LEVANT, Y. (2011, May). *Les motivations au découplage, au-delà la seule quête de légitimité L'exemple de l'introduction de l'IFRS 8*. 32ème Congrès de l'Association Francophone de Comptabilité, Montpellier, France.
- Levant, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2011, April). *Rhetoric and the fate of budgeting*. 34th Annual Congress of the European Accounting Association, Rome, Italy.
- LEVANT, Y. (2011, April). *Rhetoric and the fate of budgeting*. 34th annual Congress of the European Accounting Association, Rome, Italy.
- Levant, Y. & Nikitin, M. (2011, March). *Can management and financial accounting be fully re-integrated? The example of the French système croisé*. 16èmes Journées d'Histoire de la Comptabilité et du Management, Nantes, France.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2010). *L'histoire contemporaine des méthodes d'équivalence en France*, «*Contemporary evolutions in costing methods: the example of equivalence methods in France*. 6th Accounting History International Conference, Wellington, New Zealand, 18th-20th August, Wellington, New Zealand.
- LEVANT, Y. & Nikitin, M. (2010). *Can management and financial accounting be fully re-integrated? The example of the French système croisé*. 22th Annual Conference on Accounting, Business and Financial History, Cardiff University, 6th-7th Sept., Cardiff, United Kingdom.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2010). *L'histoire contemporaine des méthodes d'équivalence en France*, «*Contemporary evolutions in costing methods: the example of equivalence methods in France*. 22th Annual Conference on Accounting, Business and Financial History, Cardiff University, 6th-7th Sept., Cardiff, United Kingdom.
- LEVANT, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2010). «*Succès* » et «*échec* » d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget », «*Institutionalisation and deinstitutionalisation of budget*. 33th annual Congress of the European Accounting Association., Istanbul, Turkey.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2010). *L'histoire contemporaine des méthodes d'équivalence en France*, «*Contemporary evolutions in costing methods: the example of equivalence methods in France*. 15èmes Journées d'Histoire de la Comptabilité et du Management et Academy of Accounting Historians Research Conference, Paris, France.
- LEVANT, Y. (2010). *Time-Driven Activity-Based Costing: The proof of the pudding is in the eating*. Communication au MAR 2010–Interdisciplinary Research in Cost, Ghent, Belgium.
- LEVANT, Y. (2010). *La mise en place et l'utilisation de la méthode UVA : une comparaison de deux enquêtes réalisées en 2001 et 2009*, «*Implementing and using the UVA method: a comparison of two surveys carried out in 2001 and 2009*». Conference on interdisciplinary research in cost, profitability and performance management in manufacturing, logistics and service operations., Ghent, Belgium.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2010). *L'histoire contemporaine des méthodes d'équivalence en France Contemporary evolutions in costing methods: the example of equivalence methods in France*. 31ème Congrès de l'Association Francophone de Comptabilité, Nice, France.

- Levant, Y. & Nikitin, M. (2010). *Can management and financial accounting be fully re-integrated? The example of the French système croisé*. 6th Accounting History International Conference, Wellington, New Zealand., Wellington, New Zealand.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2010). *L'histoire contemporaine des méthodes d'équivalence en France*, « *Contemporary evolutions in costing methods: the example of equivalence methods in France*. 33th annual Congress of the European Accounting Association, Istanbul, Turkey.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2010). *La mise en place et l'utilisation de la méthode UVA : une comparaison de deux enquêtes réalisées en 2001 et 2009*, « *Implementing and using the UVA method: a comparison of two surveys carried out in 2001 and 2009* ». 2ème Congrès Transatlantique « Comptabilité, Contrôle, Audit et Gestion des Coûts dans la globalisation et la normalisation, Lyon., Lyon, France.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2009). *Le Time-Driven Activity Based Costing: New Wine, or Just New Bottles ?* 30ème Congrès de l'Association Française de Comptabilité., Strasbourg, France.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2009). *Un aspect méconnu de l'histoire du calcul des coûts: les méthodes d'équivalence* *Equivalence methods: an underrated aspect of the history of costing*. 32th annual congress of the European Accounting Association, Tampere, Finland.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2009). *Un aspect méconnu de l'histoire du calcul des coûts: les méthodes d'équivalence*, « *Equivalence methods: an underrated aspect of the history of costing*. 30ème Congrès de l'Association Française de Comptabilité., Strasbourg, France.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2009). *Un aspect méconnu de l'histoire du calcul des coûts: les méthodes d'équivalence* *Equivalence methods: an underrated aspect of the history of costing*. -14èmes journées d'Histoire de la Comptabilité et du Management et Academy of Accounting Historians Research Conference, Paris, France.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2009). *Le Time-Driven Activity Based Costing: New Wine, or Just New Bottles ?* 32th annual congress of the European Accounting Association, Tampere, Finland.
- LEVANT, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2009). « *Succès* » et « *échec* » *d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget* », « *Institutionalisation and deinstitutionalisation of budget*. 30ème Congrès de l'Association Française de Comptabilité., Strasbourg, France.
- LEVANT, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2009). « *Succès* » et « *échec* » *d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget* », « *Institutionalisation and deinstitutionalisation of budget*. American Accounting Association Annual Meeting, New York, United States of America.
- LEVANT, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2009). « *Succès* » et « *échec* » *d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget* », « *Institutionalisation and deinstitutionalisation of budget*. Academy of Management Annual Meeting., Chicago, United States of America.
- LEVANT, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2009). « *Succès* » et « *échec* » *d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget* », « *Institutionalisation and deinstitutionalisation of budget*. Asia Pacific Interdisciplinary Research in Accounting (APIRA) conference, Sydney, Australia.
- LEVANT, Y., Bessire, D., & Nikitin, M. (2009). *L'émergence et la structuration d'une communauté scientifique : le cas de l'AFC depuis 30 ans*. Communication au 30ème Congrès de l'Association Francophone de Comptabilité, Strasbourg, France.
- LEVANT, Y., Berland, N., & Joannides, V. (2009). « *Succès* » et « *échec* » *d'un outil de gestion : le cas de la naissance des budgets et de la gestion sans budget* », « *Institutionalisation and deinstitutionalisation of budget*. Interdisciplinary Perspectives on Accounting Conference., Innsbruck, Austria.
- LEVANT, Y. & Zimnovitch, H. (2008). *Equivalence methods: an underrated aspect of the history of costing*. 20th annual conference of the Business History Research Unit, Cardiff Business School, Cardiff, United Kingdom.
- LEVANT, Y. (2008). *A new way to improve measurement in product costing*. « *Revue Sciences de Gestion-Management Sciences-Ciencias de Gestion* », Lyon., Lyon, France.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2007). *A Case Study : Showing the homogeneity of a full cost calculation method and its Stability*. Communication au 30th annual congress of the European Accounting Association, Lisbon, Portugal.
- LEVANT, Y. (2007). *Comment garantir l'homogénéité globale dans la méthode UVA ? deux études de cas*. Xème Congrès de l'Institut International des Coûts (ICC), Lyon, France.

- LEVANT, Y. (2007). *Charles Eugène Bedaux était-il un véritable socialiste utopique?* Communication aux douzièmes journées d'histoire de la comptabilité et du management, Lille, France.
- LEVANT, Y. (2007). *Two case studies showing the homogeneity of a full cost method.* 4rd Conference on Performance Measurement and Management Control, Nice, France.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2007). *Time Driven ABC; the Simplification of the assesement of costs through resorting to Equivalents.* 30th annual congress of the European Accounting Association, Lisbon, Portugal.
- LEVANT, Y. (2006). *De l'atelier à l'utopie. Consultants et projets de société dans la tourmente (1930-1944).* Annual congress of the European Accounting Association, Dublin, Ireland.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2006). *A new way to improve measurement in product costing.* Conference on new Directions in Management Accounting: innovations in Practice and Research, Brussels, Belgium.
- LEVANT, Y. & Nikitin, M. (2006). *Should Charles Eugène Bedaux be revisited?* Eleventh World Congress of Accounting Historians, Nantes, France.
- LEVANT, Y. & Nikitin, M. (2006). *Should Charles Eugène Bedaux be revisited?* 18th Annual Conference of the Business History Research Unit, Cardiff Business School, Cardiff, United Kingdom.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2006). *La méthode des Unités de Valeur Ajoutée (UVA), une méthode de calcul des coûts complets ; présentation et analyse.* Congrès de l'Association Canadienne des Professeurs de Comptabilité, Niagara Falls, Canada, Unknown, Canada.
- LEVANT, Y. & GERVAIS, M. (2006). *The conditions of the reliability of a cost accounting method. The case of the UVA method.* 29th annual congress of the European Accounting Association, Dublin, Ireland.
- LEVANT, Y., Bruggeman, W., & Everaert, P. (2005). *Modeling logistic costs using TDABC.* Congress of the European Operations Management Association, Budapest, Hungary.
- LEVANT, Y., Bruggeman, W., & Everaert, P. (2005). *La contribution d'une nouvelle méthode à la modélisation des coûts: le Time-Driven ABC. Le cas d'une société de négoce.* 26ème Congrès de l'Association Française de Comptabilité à Lille, Lille, France.
- LEVANT, Y. & Berland, N. (2005). *Actor-Networks and the Diffusion of Management Accounting Innovations: A French Comparative Study.* 28th annual congress of the European Accounting Association, Goteborg, Sweden.
- LEVANT, Y., Bruggeman, W., & Everaert, P. (2005). *Modeling logistics costs using Time Driven ABC : A case in distribution company.* 3rd Conference on Performance Measurement and Management Control, Nice, France.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2004). *The implementation of the UVA method-A comparison with ABC.* 27th annual congress of the European Accounting Association, Prague, Czech Republic.
- LEVANT, Y., Alcouffe, S., & Berland, N. (2004). *The role of Actor-Networks in the diffusion of Management Accounting and Control Innovations: A comparative study of activity-based costing, budgetary control and GP method early diffusion in France.* 27th annual congress of the European Accounting Association, Prague, Czech Republic.
- LEVANT, Y., Alcouffe, S., & Berland, N. (2003). *Determinants of management accounting & control innovation diffusion: a French comparative study.* 26th annual congress of the European Accounting Association, Seville, Seville, Spain.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2002). *Georges Perrin and the GP method: the story of a failure.* IXth Congress of Accounting Historians, Melbourne, Australia.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2002). *Georges Perrin et la méthode GP : l'émergence et la diffusion d'une méthode Française de calcul des coûts.* VIIIème Journées d'Histoire de la Comptabilité et du Management, Poitiers, France.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2001). *La méthode GP : apports et applications d'une méthode alternative de calcul des coûts.* 22ème Congrès de l'Association Française de Comptabilité, Metz, France.
- LEVANT, Y. & Villarmois, O. (2001). *La méthode U.V.A. : une étude empirique d'une méthode alternative de comptabilité de gestion.* 4ème Congrès international des Génie Industrie, Aix-en-Provence, France.
- LEVANT, Y. (2000). *Origine et développement d'une méthode de calcul des coûts : la méthode des Unités de Valeur Ajoutée (U.V.A.).* VIème Journées d'Histoire de la Comptabilité et du Management, Sceaux, France.

LEVANT, Y. & Villarmois, O. (1999). *Le système de contrôle organisationnel : un facteur clef de succès des opérations de fusion/acquisition*. XXème Congrès de l'Association Française de Comptabilité, Bordeaux, France.

LEVANT, Y. & Gbaka, A. (1993). *Le volet prévisionnel de la loi de mars 1984 comme instrument de prévention des difficultés des entreprises : pertinence et bilan exploratoire*. XIVème Congrès de l'Association Française de Comptabilité, Toulouse, France.

Professional Service

Board Member: PRJ Editorial Review Board

2011: Journal of Applied Accounting Research (International).

Editor: Guest Editor of Journal

2011: Journal of Applied Accounting Research (International). Special issue: Accounting and Management Control

2009: Accounting Business and Financial History (International). Special Issue: French Accounting History

2008: Comptabilité Contrôle Audit (National). Numéro Spécial: Comptabilité et Connaissances

Reviewer: Reviewer for a Journal

2011 – 2012: Accounting History (International).

2009 – 2012: Finance Contrôle Stratégie (National).

2009 – 2012: Comptabilité Contrôle Audit (National).

Professional Memberships

Member of Education Board du Chartered Institut of Chartered Accountants (CIMA), 2009-now

Member Academy of Historians Accountants, 2008-now

Member of Management Control Association, 2008-now

Board Member of Association UVA, 2007-now

Member of LOG de l'université d'Orléans., 2006-now

Member of GEREC (Groupe d'Etudes et de Recherche en Contrôle), 2005-2007

Member of Education Board of Chartered Institut of Chartered Accountants (CIMA), 2005-2006

Member of Association Francophone de Comptabilité (AFC), Board Member, 2004-2008

Member of AFITEP, Bord Member, head of the Thesis Group, 2003-2004

Member of the Chief Financial Officers and Management Controllers'Association (DFCG), 1997-now

Member of GREMCO/LEM (UMR CNRS 8179) de l'I.A.E. de l'Université de Lille., 1990-now

Member of Lille Graduate School of Management., 1990-now